

云南交通运输职业学院 2025 年度 外国留学生云南省政府奖学金招生简章

一、学校简介

云南交通运输职业学院是国家教育部备案的一所国家公办、全日制普通高等专科学校，学院风景优美、气候宜人、交通便利，学院标识码（4153014621）。

学校本部位于滇中国家级新区安宁市，占地 1705 亩，建筑面积 31.2 万平方米。学院下设曲靖、大理、玉溪、昭通 4 个校区及镇康、绥江、景谷、丽江、大姚、景东 6 个办学点；设有国际学院、汽车学院、公路学院、航空学院、郑和航运学院、智慧交通学院、轨道交通学院、公共服务与管理学院等教学部门；教职工 700 余人，在校生规模 1.1 万余人；目前学校专业 42 个，覆盖汽车、公路、水运、航空、交通运输服务等领域，形成了以高素质、高技能、实用型人才培养为主体的现代综合交通专业群；年均各类培训、考试和训练 20 余万人次。

学院获得了多项国家奖项，包括国家级教学成果奖（职业教育）二等奖、国家技能人才培养突出贡献奖、全国人才教育杰出贡献奖、云南省教学成果奖一等奖（职业教育）等，被评为全国职业教育先进单位、云南省高技能人才培养先进单位等，建设有中国西南和东南亚钣喷培训基地、徐工道路机械培训中心等，学院被誉为云南交通运输业培养技术人才的摇篮。

二、招生项目

招生类别	申请时间	申请条件	年龄限制	申请材料	费用
学历生	2025年1月1日 至 2025年5月30日	1. 持有效护照的非中国籍公民； 2. 身心健康、品行良好、遵守中国法律法规； 3. 高中毕业或以上学历； 4. 有足够的经济保障；	18-25岁	1. 《外国留学生云南省政府奖学金申请表》； 2. 护照照片页扫描件； 3. 高中毕业证、成绩单（暂未取得毕业证者提供学校盖章的学历证明）；	1. 学费 12000 元/学年； 2. 住宿费 800 元/学年（六人间）
语言生			18-55岁	4. 《外国人体格检查表》； 5. 无犯罪记录证明； 6. 两寸证件照； 7. 自费生提供经济担保证明；	1. 学费 10000 元/学年； 2. 住宿费 800 元/学年（六人间）

备注：

1. 各种证书、证明、成绩单须是中文或英文原件或公证件。非中、英文材料，须同时提供原件及公证后中文或英文翻译件；
2. 请使用扫描仪扫描相关文件，不接受手机或相机拍摄的文件。

三、招生专业

序号	学院	专业	专业简介	学制	毕业证书
1	汽车学院	新能源汽车技术	本专业是学校重点扶持及特色专业，拥有一流教学实训条件，主修新能源汽车技术、机械制图、车身维修技术训练等课程，就业面向新能源汽车制造厂、充电设备制造厂、汽车 4s 店等单位的汽车装调工、汽车维修工、营销员等专业技术服务人员岗位，就业率较高。	3 年	学历证书
2		汽车检测与维修技术	本专业拥有宝马中心、保时捷中心等 12 个校企合作校内培训基地，主修车身维修技术、车辆认知与使用等，就业面向汽车维修企业、4s 店、汽车检测机构等单位。		
3		汽车技术服务与营销	本专业是我校最早开设的 5 个专业之一，师资力量雄厚，拥有多名通过宝马、奥迪、保时捷等企业认证的培训师，主修汽车改装与美容、服务礼仪、车辆认知与使用等课程，就业面向汽车销售、汽车维修业务接待、汽车企业管理等岗位。		

4	航空学院	空中乘务	本专业使用国内外先进的教学设施设备进行实训教学，主修民航服务礼仪、客舱播音技巧、民航服务心理学等课程，就业面向国内外航空航空公司空中乘务岗位、机场地面服务等岗位。	3年	学历证书
5		飞机机电设备维修	本专业建有设施设备完善的航空维修实训基地，拥有多架教学用的飞机，多台飞机发动机，主修维修基本技能、航空机电基础、航空法规等课程，就业面向飞机勤务、航线维护、飞机定检、维修管理等工作岗位。		
6	公路学院	道路桥梁工程技术	本专业是学校重点扶持专业，教学资源充足，实训设备完善，主修道路工程制图、桥梁工程技术、道路工程制图等课程，就业面向建设、施工等单位的技术员、预算员、施工员等工作岗位。		
7		道路机械化施工技术	本专业拥有中国一流的教学实训条件，主修公路概论、机械化施工与管理、道路施工组织设计等课程，就业面向在道路机械化施工现场从事机械化施工与组织技术人员、工程机械维修与营销人员等。		
8	航运学院	轮机工程技术	本专业师资力量雄厚，实训条件优越，主修船舶管理、轮机维护与修理、船舶电气设备等课程，就业面向海洋运输、船舶修造及海事管理等行业的技术人员。		
9		航海技术	本专业发展潜力巨大，校内师资力量雄厚，主修航海学、航海英语、船舶值班操纵与避碰、船舶结构与货运、船舶管理等课程，就业面向主要面向国内外航运企业及港航企事业单位，从事船舶驾驶、港口引航、船舶运输管理、海事监督、船舶保险及船舶检验等与航运相关的工作。		
10	智慧交通学院	国际商务	本专业培养具有开阔的国际视野、扎实商贸理论基础，熟悉国际法规、国际惯例，掌握跨境电子商务相关知识的技术技能型人才，主修国际营销、跨境电子商务概论、跨境网络客户服务等课程，就业面向外贸进出口企业、跨境电子商务企业的外贸业务员、跟单员、跨境电子商务企业的外贸业务员等岗位。		
11	轨道交通学院	铁道交通运营管理	本专业是根据云南经济社会和铁路交通发展需要，为铁路和城市轨道交通行业培养高素质人才而设置。主修铁道概论、电工电子技术、铁路车站设备、铁路车辆、铁路客运组织、铁路行车组织、铁道信号与通信系统、铁路应急处置、铁路运输设备等，就业面向铁道运输企业车站运输服务、行车组织、调度组织、货物运输及货运营销等生产、安全运营管理人员等岗位。		

四、招生国别

以南亚、东南亚国家为主，兼顾其他国家。

五、申请与录取

1. 申请流程：学生申请→资料审核→学校考核→录取→学生入学→现场材料审核→注册学籍；

2. 具体开学时间请遵照学校通知；

3. 因故不能如期入学者，须出具书面申请并获得学校同意，最长可延迟 2 周入学。

六、奖学金标准

1. 云南省政府奖学金标准按照云南省教育厅公布的相关标准执行；

2. 不能如期入学或中途退学、休学者取消其奖学金资格；

3. 每年对奖学金生的综合表现进行评审并公示，多科成绩不合格或违反校纪校规、法律法规者将取消其奖学金资格。

七、联系方式

云南交通运输职业学院国际学院

联系地址：云南省昆明安宁市宁湖西路 8 号

电话：0086-871-068672195

传真：0086-871-68674308

邮箱：ynvct_guohechu@163.com

网站：www.ynvct.com

Yunnan Vocational College of Transportation Admissions for Yunnan Provincial Government Scholarship Program 2025

I. Brief Introduction of Yunnan Vocational College of Transportation

Yunnan Vocational College of Transportation (YVCT) is a public college registered by the Ministry of Education with beautiful scenery, pleasant climate and convenient transportation. The college's admission code is 4153014621.

The main campus of the college is located in Anning, Kunming, and it covers 113.67 hectares with a building area of 312,000 square meters. The college has four campuses in Qujing, Dali, Yuxi and Zhaotong, and 6 teaching points in Zhenkang, Suijiang, Jinggu, Lijiang, Dayao and Jingdong. The teaching departments are International School, Automobile School, Road and Bridge School, Aviation School, Zheng He Shipping School, Intelligent Transportation School, Rail Transit School, Public Service and Management School, etc. The college has over 700 staff members and students more than 11,000. Currently, the college offers 42 majors covering areas such as automobiles, highways, water transportation, aviation, and transportation services. It has formed a modern integrated transport major group focusing on high-quality, highly skilled, and practical talent cultivation. The college provides various training, examination, and training programs for over 200,000 people each year.

The college has gained many national awards, including Second Prize of the National Teaching Achievement Award (Vocational Education), National Outstanding Contribution Award for Skilled Talent Training, National Outstanding Contribution Award for Talent Education, and First Prize of Yunnan Provincial Teaching Achievement Award (Vocational Education). It has been recognized as an Advanced College in National Vocational Education and an Advanced College in High-Skilled Talent Training in Yunnan Province. The college has established training bases such as Master Spray Training Base of Southwest China and Southeast Asia, XCMG Road Machinery Training Center and so on. It is branded as the cradle of fostering technical talents for Yunnan transportation industry.

II. Enrollment programs

Admissions Categories	Application time	Requirements	Age	Materials	Fees
Diploma Program	January 1, 2025 -- May 30, 2025	1. Non-Chinese nationals holding a valid passport and meet the requirements of the Ministry of Education's Education Letter	18-25	1. Application Form for Yunnan Provincial Government Scholarship (Appendix 1, filled in Chinese or in English); 2. Scanned copy of the passport photo page; 3. The highest diploma certificate and transcripts; 4. Physical Examination Record for Foreigners;	1. Tuition: CNY ¥12000/academic year 2. Accommodation fee: CNY ¥800/academic year (6-bed room)

Chinese language Program	January 1, 2025 -- May 30, 2025	[2020] No. 12; 2. Good physical and mental health, good conduct and obey Chinese laws and regulations; 3. High school graduate and above or equivalent; 4. 18 -55 years old; 5. Sufficient financial security.	18-55	5. Proof of non-criminal record; 6. Personal ID photo. The ID photo shall be taken with the reference format requirements: 2-inch color crown-free ID photo, the white background with no borders, the head shall account for 2/3 of the photo size. The photo size shall not be less than 320*240 pixels, the aspect ratio should be 4:3 with jpg format 7. Proof of financial ability of self-supporting students;	1.Tuition: CNY ¥10000/ academic year 2.Accommodation fee: CNY ¥800/ academic year(6-bed room)
--------------------------	---------------------------------------	--	-------	--	--

Notes:

1. All certificates, testimonials, and transcripts must be original documents in Chinese or English, or notarized copies. For materials not in Chinese or English, both the original and the notarized translation in Chinese or English must be provided.

2. Please scan the relevant documents using a scanner. Documents photographed with mobile phones or cameras will not be accepted.

III. Enrollment Majors

NO.	School	Major	Profile	Duration	Graduation Certificate
1	Automobile School	New Energy Automobile Technology	This major is a key supported characteristic major of the school, with first-class teaching and training conditions, majoring in new energy vehicle technology, mechanical drawing, body maintenance technology training and other courses, and applying for new energy vehicle manufacturers, charging equipment manufacturers, automobile 4s stores and other units such as automobile assembly workers, automobile maintenance workers, marketing staff and other professional technical service positions, with a high employment rate.	3 Academic Years	Diploma Certificate
2		Automobile Testing and Maintenance Technology	This major has 12 school-enterprise cooperation training bases such as BMW Center and Porsche Center, majoring in body maintenance technology training, vehicle cognition and use courses, and is employed by automobile maintenance enterprises, 4s shops, automobile testing institutions and other units.		
3		Automobile Technical Service and Marketing	This major has 12 school-enterprise cooperation training bases such as BMW Center and Porsche Center, majoring in body maintenance technology training, vehicle cognition and use courses, and is employed by automobile maintenance enterprises, 4s shops, automobile testing institutions and other units. This major is one of the first five majors offered by our school. It has a strong faculty and has many trainers certified by BMW, Audi, Porsche and other enterprises, majoring in car modification and beauty, service etiquette, vehicle cognition and use and other courses. The job market is for automobile sales, automobile maintenance business reception, automobile enterprise management and other positions.		

4	Aviation School	Air Crew/ Flight Attendant	This major uses domestic and foreign advanced teaching facilities and equipment to conduct practical training and teaching, majoring in civil aviation service etiquette, cabin broadcasting skills, civil aviation service psychology and other courses, employment for domestic and foreign airlines flight attendant positions, airport ground services and other positions.	3 Academic Years	Diploma Certificate
5		Aircraft Electrical and Mechanical Maintenance	This major has a well-equipped aviation maintenance training base, with a number of aircraft for teaching and aircraft engines, majoring in basic maintenance skills, aviation mechanical and electrical basics, aviation regulations and other courses, and will be employed in aircraft service, airline maintenance, aircraft inspection, maintenance management and other positions.		
6	Road and Bridge School	Road and Bridge Engineering Technology	This major is the key support major of the school, with sufficient teaching resources and perfect practical training equipment, majoring in road engineering drawing, bridge engineering technology, road engineering drawing and others, and can be employed as technicians, budget clerks, construction workers and other jobs in construction and construction units.		
7		Mechanized Road Construction Technology	This major has first-class teaching and training conditions in China, majoring in highway introduction, mechanized construction and management, road construction organization design and other courses, and is aimed at technical personnel engaged in mechanized construction and organization of road mechanized construction sites, engineering machinery maintenance and marketing personnel.		
8	Shipping School	Marine Engineering	This major has a strong faculty and excellent training conditions, majoring in ship management, Marine engine maintenance and repair, ship electrical equipment and other courses, employment for Marine transportation, ship repair and maritime management and other industries of technical personnel.		
9		Navigation Technology	This major has growth potential and a strong faculty. Its core courses include Navigation, Maritime English, Ship Watchkeeping and Maneuvering, Ship Structures and Cargo Handling, and Ship Management. Graduates are primarily employed by domestic and international shipping companies, as well as ports and related enterprises, engaging in roles such as ship navigation, port piloting, ship transportation management, maritime supervision, ship insurance, and ship inspection, all within the maritime industry.		
10	Intelligent Transportation School	International Business	This major aims to cultivate technical and technical talents with broad international vision, solid business theory foundation, familiar with international laws and regulations, international practices, and knowledge related to cross-border e-commerce, majoring in international marketing, introduction to cross-border e-commerce, cross-border network customer service and other courses. Employment for foreign trade import and export enterprises, cross-border e-commerce enterprises of foreign trade salesman, merchandiser, cross-border e-commerce enterprises of foreign trade salesman and other positions.		

11	Rail Transportation School	Railway Traffic Operations Management	This major is established by the school to meet the economic and social development needs of Yunnan Province and the demands of railway transportation development. It aims to cultivate high-quality technical and skilled talents for the railway and urban rail transit industries. It focuses on courses such as Introduction to Railways, Electrical and Electronic Technology, Railway Station Equipment, Railway Rolling Stock, Railway Passenger Organization, Railway Traffic Organization, Railway Signaling and Communication Systems, Railway Emergency Management, and Railway Transportation Equipment. The employment prospects are oriented towards positions such as transportation service managers, traffic organization managers, dispatching organization managers, cargo transportation managers, and cargo marketing managers in railway transportation enterprises.	3 Academic Years	Diploma Certificate
----	----------------------------	---------------------------------------	---	------------------	---------------------

IV. Admissions Country

Mainly opening to South Asia and Southeast Asia countries, applicants from other countries are also welcomed.

V. Application and Admission

1. Application process: student application → material review → school assessment → Admission → Student enrollment → on-site material review → Registration;
2. Please follow the notice about the Specific start time ;
3. Students who are unable to enroll on time for any reason must submit a written application and obtain the approval of the school. The maximum delay of enrollment can be 2 weeks.

VI. Scholarship standards

1. The Yunnan Provincial Government scholarship standards shall be implemented in accordance with the relevant standards promulgated by the Yunnan Provincial Department of Education;
2. Students who fail to enroll as scheduled or drop out or take a break will be disqualified from the scholarship;
3. The comprehensive performance of the scholarship students will be reviewed and publicized every year. Those who fail to pass the scores of multiple subjects or violate the laws and regulations, school rules and regulations, will be disqualified from the scholarship.

VII. Contact us

International School of Yunnan Vocational College of Transportation

Address: No.8, Ninghu West Road, Anning, Kunming, Yunnan

Tel: 0086-871-68672195

Fax: 0086-871-68674308

Email: ynvct_guohechu@163.com

Website: www.ynvct.com